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سرمقاله

 مظنون همیشگی:
 سیستم بانکی

دکترپوياجبلعاملی
اهمیت بانک ها در کشــورهای پیشرفته در حدی 
اســت که برخی از آنان، تعطیــات عمومی خود 
را »تعطیات بانکی« نــام نهاده اند؛ به این معنی 
که وقتی بانک ها تعطیل باشــند، کل کسب وکار 

مملکت را باید تعطیل کنند.
از منظــر فرهنــگ عمومی این کشــورها، وقتی 
بانک هــا به درســتی کار کنند، کســب وکارها و 
اقتصــاد رونق می گیرد. »به درســتی کار کردن« 
بانک ها در دیار فرنــگ یعنی آنکه بانک ها مختار 
باشــند از منافع موکان خود یعنی سپرده گذاران 
دفاع کنند. از این روســت که هیچ کس نمی تواند 
بــرای آنان نرخ بهره را تعییــن کند. نه دولت، نه 
بانک مرکزی، نه هیــچ ارگان دیگری حق تعیین 
نرخ بهره وام دهی آنان را ندارد و نرخ بهره سپرده 
نیز با توافق بانک و ســپرده گذار تعیین می شــود. 
»به درســتی کار کردن« بانک ها بــه این معنی 
اســت که هیچ قوه و شــورایی اختیار ندارد که به 
بانک تکلیف کنــد چقدر از منابع خود را در اختیار 
چه کســی قرار دهد. بانک در مقابل ســهامدار و 
سپرده گذارش مســوول است و بدون تردید منابع 
خود را به جایی تخصیص می دهد که بیشــترین 
بازدهی را داشته باشد. البته این برای اقتصاد کان 
 نیز مفید اســت؛ چون به معنــای تخصیص بهینه

 منابع کشور است.
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سرمقاله

 مظنون همیشگی:
 سیستم بانکی

ادامه از صفحه اول
آنانی که می انگارند آنجایی که بازدهی بالاتری وجود دارد، 
منابــع نباید تخصیص یابد و بالاجبــار باید منابع در بخش 
دیگری استفاده شــود، نه تنها منطق پیشرفت اقتصادی را 
درک نکرده اند، بلکه حتی حاضر نیســتند به این پرســش 
اخاقی پاســخ دهند که چگونه می تواننــد بانک را مجبور 
کنند تا به ســپرده گذاران خود خیانت کنــد و منابع خود را 
بــه جایی ببرد که بازدهی کمتــری دارد؟ در عین حال که 
چون تصمیمی غیربهینه را به بانک ها تکلیف می کنند به جز 
زیان به ســپرده گذار موجب اتاف منابع کشور نیز می شوند 
و وضعیت سیســتم بانکی و اقتصاد کشور را بدتر می کنند. 
هرگونه تعیین نرخ و هرگونه تعیین حجم اعتباری امری ضد 
اخاقی است که با توهم ایجاد پیشرفت و کمک به اقتصاد 
به ضد خود بدل می شود و امری نیست که در شرایط عادی 

در کشورهای پیشرفته انجام شود.
 »به درســتی کار کردن« بانک ها، یعنی بانک ابزار مناسبی 
برای بازخواست وام گیرنده ای که سپرده های ملت را به یغما 
می برد داشــته باشــد و با کمترین هزینه بتواند حقوق خود 
را که حق ســپرده گذاران اســت، بازپس گیرد. از این روست 
کــه جریمه های دیرکرد آن قدر زیاد اســت که هیچ کس به 
فکر به تعویق انداختن اقساط وام نیست و درصورت نکول، 
بانک به راحتی وثیقه وام را بــا کمترین موانع دادگاهی به 
فروش می رساند. در ایران اما، تملیک وثیقه توسط بانک امر 
مذمومی اســت و هیچ کس نمی گوید که وام گیرنده با نرخی 
بســیار پایین تر از تورم وام را گرفته و اقســاط را که همان 
پس انداز مردم اســت، پس نمی دهد. آیا باید بنگاهی آن قدر 
ناکارآمد که حتی نتوانســته اصل وام را بپردازد، به هر نحو 
ممکن باقی بماند؟ بودن آن بنگاه یعنی سوخت شدن سپرده 
مردم، یعنی تلف شدن سرمایه ملی. آن بنگاه باید بسته شود 
تا ســرمایه بار دیگر به بازار وجوه وام دادنی بازگردد و بنگاه 
کارآمد دیگری با ســرمایه آن به وجود  آیــد. اگر آن بنگاه 
ناکارآمد بسته نشود، بنگاه کارآمدی که می تواند اقساطش را 
دهد، باز نمی شود. آیا خرده گیران به این توالی منطقی برای 
پیشــرفت اقتصاد و تضمین حقوق سپرده گذاران توجه دارند 
یا هر کســی به بهانه تولید، حتی به شکلی ناکارآمد همواره 

محق است که سرمایه ملی را نابود کند؟
لیســت »به درســتی کار کردن« بانک ها بســی بیش از 
اینهاست. اما آنچه بیش از همه مانع عملکرد بهینه سیستم 
بانکی است، مداخات پی در پی در کار بانک هاست؛ آن هم 
با این فرض که اگر کمبودی در کشــور وجود دارد به خاطر 
بانک هاســت و تنهــا راه، تعیین تکلیف برای آنان اســت. 
درحالی که شــواهد دنیا نشــان می دهد که اتفاقا بر عکس 
اگر بخواهیم اخاق مدار باشیم، اگر حقوق سپرده گذار برای 
ما اهمیت داشته باشــد، اگر بهینه استفاده شدن از سرمایه 
ملی برای ما دغدغه باشــد، اتفاقا باید دســت از مداخله و 
تکلیف گذاری برای سیســتم بانکی بشــوییم، تســهیات 
تکلیفی را رها کنیم، نرخ بهره را آزاد  ســازیم و به ســوی 
مقررات زدایــی گام  برداریم. اینها بــدون تردید در تضاد با 
شــفافیت، نظارت بر سیستم بانکی و اقدامات حسابداری بر 

مبنای معیارهای بین المللی نیست.

نماینده مردم پنج شهرستان خراسان شمالی در مجلس شورای اسلامی:

استان از مدیریت های کوتاه 
مدت آسیب زیادی دیده است

عضو کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس 
شــورای اســامی در رابطه با لیســت اســتانداران 
پیشــنهادی که در فضای مجازی منتشر شده است، 
توضیح داد: ما نیز این اسامی را تنها در فضای مجازی 
دیده ایم، برای هیچ اســتانی این اسامی واقعی نیست 
و دولت و مجمع نمایندگان ایــن موضوع را تکذیب 

می کنند. 
محمــد وحیدی در گفتگو با خبرنــگار عصراترک در 
رابطه با انتشار اخباری مبنی بر تغییر استاندار خراسان 
شمالی اظهار داشت: تغییر استاندار یا سایر پست های 
مدیریتی برعهده دولت اســت و هر سیاستی که آیت 

الله رئیسی در پیش بگیرد، اعمال خواهد شد.
وی با اشــاره به اینکه تاکنــون مطلبی در خصوص 
تغییر اســتانداران یا انتخاب افــراد بومی و غیربومی 
مطرحدنشده است، گفت: قطعا شاخص هایی همچون 
انقابی بودن، جهادی بودن، علمی و تخصصی بودن، 

اشــراف به مسائل کشور و همراهی با جریان مدیران 
رده بالا در انتخاب استانداران مدنظر خواهد بود.

نماینده مردم پنج شهرســتان خراســان شــمالی در 
مجلس شورای اســامی با بیان اینکه دولت تاکنون 
فردی را برای اســتانداری خراســان شمالی پیشنهاد 
نداده اســت، ادامه داد: طبق گفته وزیر کشــورکه در 
مجلس شورای اسامی مطرح شد، انتخاب استانداران 
بــا هماهنگی نمایندگان و افراد با نفوذ در اســتان ها 

انجام خواهد شد.
وحیدی با اشــاره به اینکه اگر تغییر استاندار در دستور 
کار قرار گیرد، باید ظرفیت افراد دیده شود، گفت: باید 
شاخص هایی گذاشته شــود که فرد مورد نظر بتواند 

استان را برای دوره نسبتا طولانی مدیریت کند.
وی خاطرنشان کرد: مهم ترین خواسته نمایندگان از 
دولت این بوده که به دنبال تغییرات روزمره نباشــند، 
چرا که استان خراســان شمالی آسیب های زیادی از 

مدیریت های  کوتاه مدت طی ســال های گذشــته 
خورده اســت که بــر این نکته در ســفر مقام معظم 
رهبری هم تاکید شد و خواستار تثبیت مدیریت ها در 

خراسان شمالی هستیم.
نماینده مردم پنج شهرســتان خراسان شمالی گفت: 
هر مدیر در خراســان شمالی اگر بخواهد فاصله های 
کوتاه مدت مدیریت داشته باشد، شکست خورده است 
و قطعا نمی تواند بــرای اهدافی که طراحی می کند 
موفق باشــد و تنها ممکن اســت برنامه ریزی های 
کوتاه مدتی داشته باشــد که با تغییر، مورد قبول نفر 

بعدی نیز قرار نگیرد.
وی در انتها در رابطه با لیســت استانداران پیشنهادی 
که در فضای مجازی منتشــر شده است، توضیح داد: 
ما نیز این اســامی را تنها در فضای مجازی دیده ایم، 
برای هیچ استانی این اســامی واقعی نیست و دولت 

و مجمع نمایندگان این موضوع را تکذیب می کنند.

رئیس ســازمان صنعــت، معدن و تجارت خراســان 
شمالی گفت: شرکت سیمان بجنورد تا مصرف و نیاز 
استان را تامین ننموده حق بارگیری سیمان به استان 

های دیگر را ندارد.
حســین حاجی بگلــو در گفت وگو بــا خبرنگاران در 
خصوص کمبود سیمان در خراسان شمالی اظهار کرد: 
مصرف سیمان اســتان حدود ۲ هزار تُن می باشد که 
با تصمیمات اتخاذ شــده، شرکت ســیمان بجنورد تا 
مصرف و نیاز اســتان را تامیــن ننموده حق بارگیری 

سیمان به استان های دیگر را ندارد.
وی گفــت: با قــرار گرفتن فروش ســیمان در بازار 
سرمایه و بورس که قیمت سیمان یک شنبه هر هفته 
در این بازار تعیین میگردد با احتســاب مالیات ارزش 
افزوده و هزینه بارگیری و  حمل، قیمت مصرف کننده 
نیز مشــخص خواهد شد و  هیچ کس نمی تواند از این 

حیث سو استفاده نماید.
رئیس ســازمان صنعــت، معدن و تجارت خراســان 
شــمالی افزود: با مستقر شــدن یک بازرس مقیم در 
کارخانه سیمان این کالا از مبدا تا مقصد رصد خواهد 
شد و ســتاد خبری ۱۲۴ این ســازمان آماده دریافت 

گزارشات میباشد.
وی همچنین گفت: در این خصوص هیچ گونه پرونده 

تخلفی در سازمان صمت تشکیل نشده است.
تدابیر اجرایی برای خاموشــی التهاب بازار ســیمان 

استان
رییس سازمان صمت خراسان شمالی درباره وضعیت 
بوجود آمده و تدابیر بکار گرفته شــده برای مدیریت 
بازار ســیمان اســتان اظهار کرد: از بهمن ماه ســال 
گذشــته، در سطح کشور قطعی پیاپی برق موجب شد 
که کارخانجات از جمله کارخانجات تولید ســیمان به 

صورت موقت خطوط تولید خود را متوقف کنند.
حاجی بگلو افزود: در کارخانه ســیمان بجنورد به جز 
یک خط تولید، مابقی خطــوط تولید این کارخانه به 

صورت موقت متوقف شدند.
وی همچنین عنوان کرد: کاهش میزان تولید سیمان 
در کشور موجب شــد تا میزان عرضه کالای سیمان 
برای فروش در بازار بورس کشور نیز تحت تاثیر قرار 

گیرد.
رییس ســازمان صمت خراسان شــمالی افزود: این 
شرایط بوجود آمده موجب ســوء استفاده عده ای در 
انجام قیمــت گذاری های کاذب ایــن کالا در بازار 

کشور و خروج خارج از شبکه آن شد.
وی بیان کرد: در اســتان، تا روز یکشنبه جاری قیمت 
هر پاکت سیمان از 3۴ هزار تومان به 5۴ هزار تومان 

رسید.
حاجی بگلو افزود: این در حالی اســت که قیمت هر 
پاکت سیمان در بازار بورس به بهای ۲6 هزار تومان 

به فروش می رسد.
وی در ادامــه با یادآوری این مطلب که نیاز اســتان 
به ایــن کالا روزانه دو هزار تن اســت که حدود ۴0 
درصد از کل حجم تولید کارخانه ســیمان بجنورد را 
شــامل می شود، اعام کرد: با التهاب بوجود آمده در 
عرضه و قیمت این کالا در استان، تصمیم گرفته شد 
که برای خاموشــی این التهاب بوجود آمده، کارخانه 
سیمان بجنورد ابتدا روزانه دو هزار تن نیاز بازار استان 
بــه این کالا را تامین و بــه متقاضیان واقعی تحویل 
دهد و سپس مابقی تولیدات روزانه خود را به بازارهای 

مقصد ارسال کند.
رییس ســازمان صمت خراســان شــمالی همچنین 
افزود: از روز گذشته یک بازرس مقیم در این کارخانه 
مســتقر کرده ایم تا بارگیری ها، مقاصد بارگیری ها 
و متقاضیان خرید ایــن کالا از این کارخانه را پایش 

و رصد کند.
وی خاطر نشان کرد: هر روزه نیاز سیمان پروژه های 
عمرانی در حال اجرا در ســطح اســتان از محل این 

کارخانه تامین خواهد شد.

حاجی بگلو همچنین گفت: نیروی انتظامی و اداره کل 
تعزیرات حکومتی استان نیز با عامان خروج خارج از 
شبکه سیمان از استان برخورد قانونی خواهند داشت.

وی در ادامه تصریح کرد: با تدابیر بکار گرفته شــده، 
از روز گذشته قیمت سیمان به پاکتی ۴۴ هزار تومان 

کاهش یافته است.
رییس سازمان صمت خراســان شمالی یادآور شد: تا 
بــه کنون در زمینه احتکار و یا توزیع خارج از شــبکه 
کالای ســیمان در اســتان، گــزارش تخلفی به این 
ســازمان ارسال نشده اســت و پرونده ای در این دو 

زمینه تشکیل نشده اند.
تعزیرات حکومتی  سیدالجواد سیدالموسوی، مدیرکل 
خراسان شمالی نیز در این باره اعام کرد: امسال ۱6 
پرونــده در زمینه گران فروشــی و یک پرونده نیز در 
زمینه عدم صدور فاکتور برای سیمان در این اداره کل 

تشکیل و رسیدگی شده اند.
سیدالموسوی افزود: البته تخلفات مالی این پرونده ها 
کمتر از یک میلیون تومــان بوده اند که اثر جدی بر 

التهاب آفرینی بازار سیمان استان نداشته اند.
تعیین تکلیف بازار سیمان در روز های آینده

معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری خراســان 
شــمالی نیز در این خصوص گفت: در روز های آینده 
با ورود همیاری های شهرداری ها از قاچاق سیمان به 

استان های همجوار جلوگیری شود.
در روز های گذشته، بازار سیمان، شرایط نوسان داری 
را تجربــه کرد ایــن در حالیه که یکــی از مهمترین 
تولید کننده های سیمان در کشور در استان ما فعالیت 
می کند. عرضه این محصول در بورس، به نظر میرسد 

شرایط را کمی پیچیده کرده است.
از خرداد ماه که ســیمان در بورس عرضه شد و خرده 
فروشــان نتوانتسند این محصول حیاتی ساخت و ساز 
را تهیــه کنند قیمت این محصــول دو برابر افزایش 

یافت.

کارشــناس جنگل و مرتع مرکز تحقیقــات و آموزش 
کشــاورزی و منابع طبیعی خراسان شــمالی گفت: در 
راســتای انجام مطالعه ای ملی، وضعیت رودخانه ها و 
مسیل های استان نیز بررسی شدند که در این مطالعه، 
مشخص شد منطقه احداث سد شیرین دره، مارنی و دچار 

فرسایش خاک است.
ســید جواد میری ســلیمان در گفت و گــو با خبرنگار 
عصراترک اظهار کرد: موسســه پژوهشکده آبخیزداری 
کشور در سال 90 انجام مطالعه ای ملی در زمینه بررسی 
رودخانه ها و مســیل های موجود در کشور را در دستور 

کار قرار داد.
میری سلیمان گفت: در همین راستا، انجام آن در دستور 
کار مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی 

خراسان شمالی استان نیز قرار گرفت.
وی بررســی وضعیت عمومی رودخانه ها و مسیل ها، 
شناســایی وضعیت فرسایش خاک و پوشش گیاهی در 
حریم و بستر آنها برای به روز رسانی بانک اطاعاتی از 
حوزه های آبریز کشــور را از اهداف انجام این مطالعات 
بیان کرد. کارشــناس جنگل و مرتع مرکز تحقیقات و 
آموزش کشاورزی و منابع طبیعی خراسان شمالی افزود: 
انجام مطالعات جامع در زمینه های یاد شده در خراسان 
شمالی طی مدت سه سال به طول انجامید و گزارش این 
مطالعه انجام شــده به دستگاه های اجرایی ذی ربط در 
استان از جمله سازمان جهاد کشاورزی، ادارات کل منابع 
طبیعی و محیط زیست همچنین شرکت آب منطقه ای 
استان نیز ارسال شد. وی در ادامه بیان کرد: این مطالعات 
در سه حوزه آبریز ) در حوزه اترک، واقع در منطقه شمال 
استان خراسان شمالی، در بخشی از جنوب استان تحت 
پوشش حوزه بزرگ کویر مرکزی ایران، در حوزه گرگان 

رود، واقع در جنوب غربی استان( انجام شد.
میری سلیمان گفت: در این مطالعه، موضوعات فرسایش 
خاک در بســتر و حریم رودخانه های استان، حساسیت 
سازندهای زمین شناســی این رودخانه ها به فرسایش 
خاک، الگو و شــبکه آبیاری در این رودخانه ها، خسارت 

های وارده بر اثر ســیاب ها در ایــن حوزه های آبریز 
و وضعیت پوشــش گیاهی در حریم 50 متری آنها مورد 

بررسی و ارزیابی قرار گرفتند.
وی در ادامــه درباره انجام مطالعه بــر رودخانه اترک و 
سرشاخه های آن اظهار کرد: چهار هزار و 986 کیلومتر 
از طول این رودخانه که در خراســان شمالی جریان دارد 
و جاری اســت، مطالعه شد و این مطالعه گویای آن بود 
که در طول دو هزار و 900 کیلومتر از این رودخانه، رژیم 
سیابی وجود دارد که 70 درصد از طول این حوزه آبریز 

را تشکیل می دهد.
این کارشناس گفت: امر کشــاورزی همچنین پوشش 
گیاهی ضعیف در حریم این رودخانه موجب شده بودند 

که 70 درصد از رژیم آبی این رودخانه سیابی بشوند.
وی همچنین تصریح کرد: مطالعات انجام شده بر روی 
این رودخانه گویای آن بود که سد شیرین دره که بر سر 
شــاخه ای از رودخانه اترک احداث شده است، جانمایی 
اشتباهی داشــته و منطقه انتخاب شده برای احداث آن 

درست نبوده است.
میری ســلیمان بیان کرد: این سد در منطقه ای احداث 
شده است که مارنی است و در منطقه مارنی نیز فرسایش 

خاک زیاد است.
وی افزود: این مطالعات همچنین حکایت از آن داشت که 
طول جریان های ســیابی در بالا دست این سد، بالا و 
خاک بستر آن به علت فقر پوشش گیاهی ضعیف است.

این کارشناس با یادآوری این مطلب که این سد با هدف 
تامین آب شرب پایدار برای دو شهرستان بجنورد و مانه 
و سملقان همچنین تامین آب کشاورزی برای روستاهای 
در مسیر احداث شــده بود، عنوان کرد: با این وجود، در 
جریان بارش ها، فرســایش خاک مناطق بالا دست به 
داخل ســد وارد شده و سد را دچار رسوب می کند و این 
مسئله موجب رسوب نشینی در سد همچنین قطعی آب 

شرب و در نهایت کاهش عمر مفید سد می شود.
وی خاطر نشــان کرد: شــاید دلیل اصلی انتخاب این 
منطقه برای احداث این سد بدون در نظر گرفتن وضعیت 

فرسایش خاک و پوشــش گیاهی ضعیف در بالادست، 
موضوع رژیم آب دهی بالا در حوزه های بالادست این 

سد بوده است.
میری سلیمان عنوان کرد: عملیات آبخیزداری، آبخوان 
داری و پخش سیاب در بالادست این سد تنها راهکاری 
است که وضعیت فرسایش خاک را در بالادست این سد 
مهار و عمر مفید سد را حفظ خواهد کرد که خوشبختانه 
در حال حاضر این اقدام توسط اداره کل منابع طبیعی و 

آبخیزداری استان در دست اجرا است.
در عین حال، وی یادآور شد: عملیات آبخیزداری، اقدامی 
با صرف زمان زیاد است، درحالیکه احداث سد، اقدامی با 
صرف زمان کوتاه است تا به نیاز آب پایدار بخش شرب 

و کشاورزی منطقه ای پاسخ داد.
کارشــناس جنگل و مرتع مرکز تحقیقــات و آموزش 
کشاورزی و منابع طبیعی خراسان شمالی تصریح کرد: 
با این وجود، عملیات آبخیزداری و آبخوان داری، اقدامی 

بسیار موثرتر برای تقویت منابع آبی است.
وی درباره احداث ســد بارزوی شهرستان شیروان که بر 
روی سرشــاخه ای از رودخانه اترک با هدف تامین آب 
شرب و کشــاورزی این شهرستان انجام شده است نیز 
بیان کرد: محل جانمایی احداث این سد دقیق بوده است.

میری ســلیمان درباره سد بیدواز در شهرستان اسفراین 
نیز بیان کرد: احداث این ســد در منطقه ای ایجاد شده 
است که در بالادست آن، مسئله فرسایش خاک بالایی 

وجود دارد.
وی افزود: راهکار مهار فرسایش خاک در بالادست این 

سد انجام عملیات آبخیزداری است.
کارشــناس جنگل و مرتع مرکز تحقیقــات و آموزش 
کشاورزی و منابع طبیعی خراسان شمالی درباره مطالعات 
بر روی رودخانه های حوزه جنوب استان ) کویر مرکزی( 
نیز اظهار کرد: با توجه به اینکه اغلب رودخانه های این 
منطقه فصلی است، مطالعات گویای آن بود که شوری 
آب در این منطقه موجب بروز سیاب های شور در این 

منطقه شده است.

معــاون بهبــود تولیــدات گیاهی ســازمان جهاد 
کشاورزی خراسان شمالی گفت:پیش بینی تولید 3 
هزارتُن پســته در خراسان شمالی برداشت پسته از 
۲ هزارو 500 هکتار سطح بارده در استان آغاز شده 

و پیش بینی می شود 3 هزار تُن پسته تولید شود.
محمد جواد تشکری سطح باغات پسته استان را 5 
هزارو 500 هکتاراعام کردو افزود: از این سطح ۲ 

هزارو 500 هکتار بارده است.
وی میانگین برداشــت از هر هکتار را ۱600 کیلو 
گرم اعام کردو گفت: با توجه به شــرایط مناسب 
آب و هوایی امسال پیش بینی می شود 3 هزار تُن 

پسته در استان تولید شود.
تشــکری در ادامه با اشــاره به فعالیت یک واحد 
فرآوری پسته در سنخواست، افزود: دو واحد دیگر 

هم در امیر آباد جاجرم راه اندازی می شود.
معــاون بهبــود تولیــدات گیاهی ســازمان جهاد 
کشاورزی اســتان همچنین از صدور مجوز و ارائه 
تســهیات به متقاضیان در شــهرک های صنعتی 
برای راه اندازی واحد هــای فرآوری این محصول 
خبرداد. شهر سنخواست با داشتن حدود 600 هکتار 
باغ پسته و تولید سالانه ۱50 تُن محصول به قطب 

پسته در خراسان شمالی تبدیل شده است.

فرمانده انتظامی شهرســتان بجنورد از مصدوم شدن 
9 نفر در نزاع دســته جمعی در یکی از روســتاهای 

شهرستان خبر داد .
سرهنگ »مسعود وحیدی« در تشریح این خبر گفت: 
در پی اعام مرکز فوریت های پلیسی ۱۱0 مبنی بر 
وقوع یک فقره نزاع دسته جمعی در یکی از روستاهای 
شهرستان، مأموران پاســگاه انتظامی »قتلیش« به 
ســرعت به محل اعزام و دســتگیری متهمان را در 

دستور کار قرار دادند.
وی افزود: پس از بررســی مأموران از صحنه حادثه 
مشخص شد که اعضای دو خانواده به دلیل اختافات 

در محــل چرای گوســفندان با هم درگیــر، که این 
درگیری منجر به زخمی شــدن 9نفر از اعضای این 

خانواده ها شده است.
فرمانــده انتظامی بجنورد با بیــان اینکه مصدومان 
این درگیری با کمک مرکز فوریت های پزشــکی به 
بیمارستان منتقل شده اند، گفت: در این راستا سه نفر از 
اعضای اصلی درگیری دستگیر ،که متهمان به منظور 
سیر مراحل قانونی به دستگاه قضائی معرفی شده اند. 
سرهنگ وحیدی از شهروندان خواست که مشکات 
خــود را از راه قانونی و با گفت وگو حل کنند تا دیگر 

شاهد بروز چنین درگیری هایی نباشیم.

مدیرکل ثبت احوال استان خراسان شمالی با اشاره 
به اینکه طی چهارماه نخســت ســال جاری ۱03 
واقعه چند قلو زایی در خراســان شــمالی به ثبت 
رسیده اســت، گفت: از تعداد ولادتهای حاصل از 
چندقلوزایی تعداد ۴8 واقعه دوقلوزایی و یک مورد 
ســه قلو زایی و یک مــورد چهارقلوزایی به ثبت 

رسیده است.
علی زاهدی نیا با اشــاره به اینکه براســاس آمار 
ثبت شده در ســامانه طی چهار ماه نخست امسال 
چهار هزار و 6۲3 ولادت ثبت شــده است، اظهار 
داشت: لازم به توجه اســت که از این تعداد چهار 
هزار و 5۲0 واقعــه ولادت تک زایی و ۱03 واقعه 
ولادت حاصل از چندقلوزایی بوده است.  وی ادامه 
داد: گفتنی اســت که از تعداد ولادتهای حاصل از 
چندقلوزایی تعداد ۴8 واقعه دوقلوزایی و یک مورد 
ســه قلو زایی و یک مــورد چهارقلوزایی به ثبت 
رسیده است. مدیرکل ثبت احوال خراسان شمالی با 
اشــاره به اینکه بیشترین تعداد چند قلوزایی مربوط 
به شهرستان بجنورد با 36 واقعه دوقلوزایی و یک 
واقعه ســه قلوزایی بوده اســت، افــزود: همچنین 
شهرستانهای شیروان با هشــت واقعه دوقلوزایی، 

اســفراین  با دو واقعه دوقلوزایی و شهرستان گرمه  
با یک واقعه دو قلوزایی و یک واقعه چهار قلوزایی 

در رتبه های بعدی قرار دارند .
این مقام مسئول خاطرنشان کرد: کمترین ولادت 
حاصل از چندقلوزایی ها  مربوط به شهرســتانهای 
مانه و سملقان، جاجرم و راز و جرگان بدون ثبت 
واقعه ولادت چندقلوزایی و شهرستان فاروج با ثبت 

۱ واقعه دو قلوزایی بوده است.
 وی یادآور شد: شهرستان بجنورد با دو هزار و 7۴0 
واقعه بیشترین  ثبت ولادت و شهرستان جاجرم با 
89 واقعــه کمترین ثبــت ولادت را در چهار ماهه 

نخست سال جاری به خود اختصاص داده است.
زاهدی نیا با بیان اینکه میزان ولادت های خراسان 
شــمالی از میانگین کشــوری بالاتر است، گفت: 
میزان ولادت در خراســان شــمالی در چهار ماهه 
اول ســال جاری ۱5.۲ در هزار بوده که از متوسط 

کشوری ۱۴ در هزار است.
مدیر کل ثبت احوال خراســان شمالی اضافه کرد: 
عاوه بر این در این چهارماهه نسبت جنسی واقعه 
ولادت ۱05 بوده، یعنی به ازای تولد هر صد دختر 

تولد صد و پنج پسر به ثبت رسیده است.

رییــس اداره حفاظت محیط زیســت شهرســتان 
اسفراین گفت: طی گشــت و کنترل شبانه محیط 
بانان در دامنه پارک ملی سالوک، یک نفر شکارچی 

متخلف دستگیر شد
علی فرجی عنوان کرد:  در حدود ســاعت ۲۲ شب 
 tu5 گذشــته سرنشینان یک دســتگاه خودرو پژو
اقدام به شــلیک ۴ گلولــه نمودند که پس از چهار 
ســاعت کمین و تعقیب و گریز  در حدود ساعت ۲ 
بامداد یک نفر دســتگیر و نفر دوم از تاریکی شب 

استفاده و متواری گردید

فرجی افزود: از فرد دستگیر شده یک قبضه اسلحه 
تــک لول، یک دســتگاه دوربین چشــمی، 5عدد 
فشنگ دست ساز غیر مجاز ، ۲عدد فشنگ ساچمه 
زنی، یک دســتگاه پروژکتور و یک عدد چراغ قوه 

کشف و ضبط گردید
وی اظهارداشــت: در یک ماه گذشته این چندمین 
بار اســت که این اشخاص با  خودرو پژو tu5 اقدام 
به شــکار نموده که پس از تعقیب و گریز متواری 
شــدند، با عنایت به این موضوع، دادستان دستور  

توقیف خودروی پژو را صادر نمود.

صادرات سیمان از خراسان شمالی ممنوع شد

مطالعه ملی بررسی حوزه های آبریز، جانمایی احداث سد شیرین دره 
را زیر سوال برد

 پیش بینی تولید ۳ هزارتُن پسته
 در خراسان شمالی

فرمانده انتظامی شهرستان بجنورد:

نزاع دسته جمعی ۹ نفر را راهی بیمارستان کرد

مدیرکل ثبت احوال استان خراسان شمالی خبر داد:

ثبت ۴۸ واقعه دو قلو زایی در خراسان شمالی طی 
سال ۱۴۰۰ 

طی گشت و کنترل شبانه محیط بانان در دامنه پارک ملی 
سالوک، یک نفر شکارچی متخلف دستگیر شد

شروع عملیات زیرسازی و مرمت 
کانال های حفاری شده در طول 
خیابان جوادالائمه جوادیه بجنورد

یکــی  گفت:جوادیــه  بجنــورد  شــهرداری  سرپرســت 
از محــات کــم برخــوردار شــهری بــا جمعیتــی بالغ 
 ۴هــزار نفــر دارد کــه از حداقــل ها در خدمات شــهری

 برخوردارند.
گــودرزی افزود: توان مالی ضعیف و بضاعت کم ســاکنین 
محل ، اســتفاده از خط واحد را به یک ضرورت تبدیل کرده 
است. به دلیل عدم دسترسی مناسب در معابر اصلی جوادیه 

، امکان تردد خط واحد میسر نیست.
وی تصریح کرد: درتاشــیم تــا ورودی این محله را که به 
تازگی انشــعابات فاضاب آن تکمیل شده است ، زیرسازی 

و مرمت کنیم.
سرپرست شهرداری بجنورد گفت:تردد خط واحد مشروط به 
مناسب ســازی معابر ورودی و توافق با چند ملک در مسیر 

تعریض است.

عدم آموزش و تجربه علت وقوع 
حوادث کوهنوردی در استان است

نایب رئیس هیات کوهنوردی و صعودهای ورزشی خراسان 
شــمالی گفت: کوهنورد اگر آموزش دیده باشد دچار حادثه 
نمی شــود و عموماً کسانی دچار حادثه می شوند که تجربه 

لازم در کوهنوردی را ندارند.
 مهدی مودتی در گفتگو با خبرنگار ما بیشترین آمار حوادث 
طبیعت گردی را گم شــدن و سقوط بیان کرد و افزود: امداد 
و نجات کوهستان هال احمر در محل حادثه حضور داشته 
که عوامل اکثر حــوادث بی احتیاطی، بی تجربگی، دریافت 

نکردن آموزش و... بوده است.
وی با تاکید بر مقوله آموزش  و تجربه کافی در کوهنوردی 
گفت: تیم هایی که مربی دارند عموماً از مســیر هایی رفت 
و آمــد می کنند که تجربــه لازم را دارند و ایمنی را در نظر 

می گیرند.

 اهدا ۵۰ بسته لوازم التحریر
 توسط اتاق اصناف مرکز استان و 

اتحادیه های وابسته
رئیس اتاق اصناف بیان داشــت:  50 بســته لوازم التحریر 
توسط اتاق اصناف مرکز اســتان و اتحادیه های وابسته به 

دانش آموزان نیازمند اهدا شد.
امیــدوار با بیان اینکه با توجه به تعطیلی های مکرر اصناف 
و قرار داشــتن در شــرایط سخت و دشــوار اقتصادی  قرار 
دارند: اما در این شرایط  نیز خیرین اصناف همچون گذشته 
و دیگر فعالیت اجتماعی خود از قبیل اهدا ماســک،محلول 
هــای بهداشــتی و مواد خوراکــی و میوه بــه کادر درمان 
با توجه به فرا رســیدن شــروع ســال تحصیلی جدید و به 
مناســبت هفته بسیج اصناف 50 بســته لوازم التحریر تهیه 
 و با همکاری بســیج اصنــاف بین دانش آمــوزان نیازمند

 توزیع گردید.

خبر
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دبیرکل انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی ایران 
گفت: مطابق سند جامع صنعت لوازم خانگی، صادرات 
سالانه دســت کم یک میلیون دســتگاه لوازم خانگی 

بزرگ در افق چشم انداز ۱۴0۴ پیش بینی شده است.
سیدحســین حسینی شــاهرودی روز )سه شــنبه( در 
نشست خبری بررسی سند جامع صنعت لوازم خانگی 
کشور در جمع خبرنگاران افزود: مطابق این برنامه که 
امیدواریم به زودی از سوی وزیر جدید صنعت، معدن و 
تجارت اباغ شود، رقابت پذیری محصولات در سطح 
بین المللی، افزایش ســهم بازار در کشورهای منطقه، 
تامین نیاز کشــور با محصولات داخلی و اســتفاده از 
فناوری هــای بومی مبتنــی بر فناوری هوشــمند و 

دانش بنیان پیش بینی شده است.
دبیرکل انجمــن صنفی تولیدکننــدگان لوازم خانگی 
ایران ادامه داد: در این سند، تولید چهار میلیون دستگاه 
لوازم خانگی بزرگ شــامل یخچال و فریزر، ماشــین 
لباس شــویی، کولر آبی، تلویزیون و اجاق گاز در افق 
۱۴0۴ و صادرات یک میلیون دستگاه از آن پس از رفع 

کامل نیاز داخل دیده شده است.
وی اظهار داشــت: در صنعــت لوازم خانگی برخاف 
صنعت خودروســازی، بخش خصوصی با انگیزه بالا و 
عزم ملی از ابتدا ورود کرده و امروز شاهد فعالیت بیش 
از یک هــزار و 500 واحد تولیدکننــده خرد و کان با 
اشتغال مستقیم 300 هزار نفری و اشتغال غیرمستقیم 

یک میلیون و 300 هزار نفری در این حوزه هستیم.
به گفته این مقام صنفی، امروز دست کم 500 واحد از 
این واحدها کاما فعال هســتند و از بین آنها چندین 

برند ملی بیرون آمده است.
وی یادآور شــد: در سال های گذشته در شرایط دشوار 

یافتند  اجازه  تحریم ها، بسیاری شــرکت های خارجی 
تا کالاهایشــان را به وفور در ســطح کشور وارد کنند 
و با حضور فعال خود به ذائقه ســازی پرداختند و حتی 
برای فرهنگ سازی رسانه ملی ما را نیز تسخیر کردند، 
این در حالی اســت که از حدود ۱3 ســال قبل شاهد 
نام گذاری سال ها با عنوان اقتصادی توسط رهبر معظم 
انقاب هستیم که کمتر از سوی مسوولان به آن توجه 

شده است.
حسینی شاهرودی خاطرنشان کرد: امروز پس از سال ها 
در دولت سیزدهم شاهد نگاشته شدن برنامه عملیاتی 
بــرای حوزه لوازم خانگی در کشــور هســتیم و برای 
نخستین بار شورای عالی سیاستگذاری این صنعت در 
وزارت صنعت، معدن و تجارت تشــکیل شد که اولین 
تصمیم این شــورا، کار کردن بر روی برنامه عملیاتی 

توسعه لوازم خانگی بوده است.
وی با اشــاره به خروج شرکت های خارجی تولیدکننده 
لوازم خانگی از کشــورمان در پی تحریم های آمریکا، 
اظهار داشــت: تحریم کنندگان به دنبــال نابود کردن 
این صنعت در کشــورمان بودند و به دنبال تحریم ها، 
بســیاری کارخانجات داخلی تعطیل شــد یا با کمتر از 

ظرفیت اصلی به فعالیت خود ادامه دادند.
دبیرکل انجمــن صنفی تولیدکننــدگان لوازم خانگی 
ایــران تصریح کــرد: نگاهی به آمارهــا قبل و پس از 
تحریم ها، نشــان دهنده افزایــش ۱00 درصدی تولید 
در برخی محصولات و همچنین ارتقای عمق ســاخت 
داخل تولید در بسیاری از محصولات لوازم خانگی است 
تا جایی که اکنون بازار از محصولات داخلی اشباع شده 
اســت و تولیدکنندگان ما توانستند خود را به سطحی 

قابل رقابت با خارجی ها برسانند.

وی در پاسخ به ایرنا درباره ضمانت اجرایی این برنامه ها 
تا افق ۱۴0۴، تاکید کرد: همین که شرکت های داخلی 
در دوران تحریم توانستند با هر مشقتی که بود به تولید 
بپردازند و نیاز کشــور را برطرف کنند، خود بزرگترین 

تضمین برای ادامه مسیر است.
حسینی شــاهرودی یادآور شد: هرچند هنوز مشکاتی 
نظیــر ورود کالاهای قاچاق وجــود دارد و باید با آن 
مبارزه شــود یا هنوز به واسطه ذائقه سازی شرکت های 
خارجــی، مردم همچنان تمایل بــه مصرف کالاهای 
خارجــی دارند که باید به تدریج این مســائل را حل و 

فصل کرد.
وی تاکید کرد:  ما موافق ســرمایه گذاری خارجی ها در 
این صنعت هســتیم مشروط بر اینکه اشتغال زا و مولد 
بوده و ریســک حداقلی برای کشــور به دنبال داشته 

باشد.
بــه گفته این مقام صنفی، ایران قابلیت تبدیل شــدن 
به قطب تولید قطعات لوازم خانگی برای شــرکت ها و 
برندهای بزرگ جهانی را داراست و باید از این ظرفیت 

کشور به خوبی استفاده شود.
وی گفت:  ســند یاد شــده بر مبنای فرمایشات رهبر 
معظــم انقــاب و با در نظر داشــتن احتمــال تداوم 
تحریم ها تدوین و نگاشــته شده و در صورت حمایت 
حداقلی دولت و انســجام در سیاست ها، اهداف ترسیم 

شده دست یافتنی است.
به گزارش اتفاقیه به نقل از ایرنا، ســال گذشته بیش 
از ۱5 میلیون دستگاه لوازم خانگی در کشور تولید شد.

کارشناسان اشتغال مستقیم در این حوزه را 300 هزار 
نفــر و گردش مالی ســالیانه در صنعــت لوازم خانگی 

کشورمان را 6 میلیارد دلار عنوان می کنند.

رییــس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 
تهران گفــت: اعطای ارز یارانــه ای نتیجه ای جز 
فســاد ندارد، تنها راه نجات کشــور ارز تک نرخی 
اســت و کمک ها باید از طریق یارانه مســتقیم به 

اقشار هدف برسد.
به گزارش اتفاقیه به نقل از مســعود خوانساری روز 
سه شنبه در نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 
تهران اظهار داشــت: امیدواریم در شش ماهه آینده 
شــاهد کاهش رقم کســری بودجه باشــیم که در 

کاهش تورم تاثیر گذار است.
وی افزود: اتــاق بازرگانی تهران آماده همفکری در 
مورد مسائل مختلف با دولت است زیرا دولت برای 

موفقیت به همکاری بخش خصوصی را دارد.
خوانساری تصریح کرد: آغاز دولت همزمان با سخت 

ترین دوره های بعد از انقاب بود که کرونا از عوامل 
اصلی آن محسوب می شود.

وی با بیان اینکه اتاق بازرگانی در راســتای کمک 
به دولت قدم بر می دارد، خاطرنشــان کرد: بخش 
خصوصی تاکنون به دلیل برخی مشکات با وزارت 
بهداشــت نتوانسته واکسن وارد کند اما این موضوع 
همچنان پیگیری می شود و طی جلساتی با معاون 
اول رئیس جمهوری واردات واکســن را دنبال می 

کنیم.
رییس اتاق بازرگانی تهران با اشاره به مشکل تورم 
تاکید کرد: میزان تــورم مردادماه ۴5.۲ درصد بوده 
اســت در حالی که میزان تورم در پایان سال 99 به 
میزان 36.۴ درصد ثبت شــد که این آمارها نشان از 

رشد زیاد نرخ تورم دارد.

وی بــا بیــان اینکه رشــد تــورم کاهــش میزان 
سرمایه گذاری را در پی دارد، اظهار داشت: پایه پولی 
به عنوان یکی از عوامل ایجاد تورم 9.۲ درصد رشد 

داشته است.
خوانســاری با بیان اینکه تورم پنج ماهه کالاهای 
خوراکی مشــمول یارانــه ارزی 58.۴ درصد بوده 
اســت، گفت: تــورم کالاهای غیــر خوراکی بدون 
یارانــه 36.5 درصد بود که نشــان مــی دهد که 
اعطــای ارز یارانــه ای نتیجه ای جز فســاد ندارد، 
تنهــا راه نجــات کشــور ارز تک نرخی اســت و 
 کمک هــا باید از طریق یارانه مســتقیم به اقشــار 

هدف برسد.
وی تاکیــد کــرد: امیدواریم با به نتیجه رســیدن 

مذاکرات از مشکات ناشی از تحریم ها رها شویم.

مدیرعامل اتحادیه موسسات و تشکل های فرهنگی 
قرآن و عترت خراســان شــمالی گفت: اختصاص 
فضای مســتقل به اتحادیه قرآنی یکی از مهمترین 

نیازهای اتحادیه است.
لیلی شکرانی با اشاره به اینکه اتحادیه قرآنی استان 
در حال حاضر در اداره کل تبلیغات اســامی استان 
مســقر اســت، بیان کرد: از زمانی که اداره تبلیغات 
اســامی شهرســتان بجنورد نیز به محل اداره کل 
منتقل شده اســت، فضای بسیار محدود و نامناسبی 
در اختیــار اتحادیــه قرآنی قرار گرفته اســت و این 
محدودیت فضا برای بخش های دیگر اداره نیز وجود 

دارد.
وی با بیان اینکه مقرر اســت پروژه تبلیغات اسامی 
استان در الغدیر تا پایان اســفند ماه به بهره برداری 

برسد، ادامه داد: اگر پروژه در سال جاری افتتاح شود، 
اتحادیــه قرآنی به مکان جدید منتقل می شــود اما 
همچنان در محل اداره کل خواهد بود و این مسئله 

مطلوب اتحادیه قرآنی نیست.
شــکرانی با تأکیــد براینکه اتحادیــه قرآنی بودجه 
جداگانه ای در اختیــار ندارد، اظهار کرد: بیشــتر با 
مشــکل کمبود فضــا مواجه هســتند و انتظار ما از 
دســتگاه های مربوطه این است که حمایت کافی از 

اتحادیه داشته باشند.
مدیرعامل اتحادیه موسسات و تشکل های فرهنگی 
قرآن و عترت خراسان شمالی با بیان اینکه در حال 
حاضر ۴8 مؤسسه قرآنی عضو اتحادیه هستند، ادامه 
داد: اتحادیه قرآنی بازوی توانمند برای دستگاه های 
مختلف در نظارت و اجــرای برنامه های فرهنگی و 

قرآنی اســت و از همین جهــت حمایت از این نهاد 
می تواند اثرات بسیار مثبتی در این حوزه داشته باشد.

وی با اشــاره به اینکه اختصاص فضای مستقل به 
اتحادیه قرآنی اهمیت بســیاری دارد، بیان کرد: اگر 
اتحادیه جایگاه مســتقلی داشــته باشد به طور قطع 
شــناخت مردم از فعالیت ها و اتحادیه قرآنی بســیار 
افزایش پیدا می کنــد و نباید از کنار این موضوع به 

سادگی گذشت.
شــکرانی در رابطه با رایزنی های انجام شــده برای 
اختصاص فضای مناسب به اتحادیه قرآنی، بیان کرد: 
رایزنی با اعضای شــورای شهر قبلی و دستگاه های 
مربوطه انجام شده اســت اما همچنان به نتیجه ای 
نرســیدیم و امیدواریم یــک روز اتحادیه قرآنی در 

استان جایگاه اصلی خود را پیدا کند.

رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری از جرایم سایبری 
پلیــس فتا از احتمال به ســرقت رفتــن اطاعات 

کاربران در زمان استفاده از فیلتر شکن خبر داد.
ســرهنگ علــی محمــد رجبــی رئیــس مرکز 
تشخیص و پیشــگیری از جرایم ســایبری پلیس 
فتــا ناجــا در گفت وگو خبرنــگار حــوزه حوادث 
انتظامی گــروه اجتماعــی باشــگاه خبرنگاران  و 

جــوان، اظهار کــرد: کاربران بایــد در زمان انجام 
 خرید هــای اینترنتی فیلترشــکن خــود را خاموش

 کنند.
وی افــزود: افراد زمانی که بــرای تلفن همراه خود 
فیلترشــکن نصب می کنند باید بدانند که در زمان 
نصب فیلتر شــکن در برخی موارد بدافزار هایی هم 
همراه آن نصب می شوند که ممکن است اطاعات 

تلفن همراه را کپی و برای مبدا خود ارسال کند.
ســرهنگ رجبی تصریــح کرد: کاربــران از نصب 
دارد  نامشــخص  منبــع  کــه  فیلترشــکن هایی 
خــودداری کنند، همچنین بهتر اســت برای انجام 
خرید هــا و امــور بانکــی از اپلیکیشــن هایی که 
 بانک هــا طراحی کرده اند اســتفاده کننــد، چرا که

 امنیت بالاتری دارند.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: بهترین 
خدمت نظام بانکی به اقتصاد و مردم این اســت که 
منابع ســپرده گذاری به سمت تولید و تجارت و بازار 
واقعی اقتصاد و نه به ســمت واســطه گری ها سوق 

داده شود.
به گزارش اتفاقیه به نقل از ایرنا، حجت الاســام 
و المســلمین »غامرضا مصباحی مقدم« در ســی 
و یکمین همایش بانکداری اســامی اظهارداشت: 
پیش از پیروزی انقاب اسامی، بانکداری بر مبنای 
نرخ بهره بود و پس از انقاب، نرخ بهره از بانکداری 
ما حذف شد و این روند در این سال ها ادامه داشت. 
 وی با بیان اینکه دولت در هشت سال گذشته برای 
بازپرداخت بدهی خود به پیمانکاران از اســناد خزانه 
استفاده کرده اســت، افزود: بانک مرکزی می تواند 
از این اســناد برای مدیریت بازار نقدینگی استفاده 
کنــد و در این خصوص اوراق گام طراحی شــد که 
بدهی های اشــخاص و بانک هــا قابلیت تبدیل به 
اوراق دارد و بانک مرکزی می تواند این بدهی ها را 

تنظیم مجدد و تشدید معامله کند.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام سومین اوراق 
مصوب در شــورای پــول و اعتبــار را اوراق ودیعه 
اعام کرد و گفــت: بانک مرکزی از این اوراق هم 
می تواند اســتفاده کند؛ ودیعه برای امانت است و از 
قراردادهای بســیار مهمی اســت که بر اساس آن 
بانک می تواند مبلغی را به ودیعه بگیرد و لازمه آن 
حفظ ضمان برای حفظ معامله یا اشیاست و حفظ و 
نگهدای نقدینگی به این است که ارزش آن کاسته 
نشود. وی خاطرنشان کرد: پس با حفظ قدرت خرید 
این ودیعه معنا پیدا می کند و بر اســاس آن مصوبه 
فقهی بانک مرکزی این شــد که بانک مرکزی می 
تواند اوراق ودیعه منتشر کند و نقدینگی بانک ها را 
نزد خود نگهدارد و بــه آنها بگوید که در این مدت 
بر اســاس نرخ بانک مرکزی، جبران می کنم و این 
ابزاری برای مدیریت نقدینگی در بانک مرکزی شد.

مصباحی مقدم با اشــاره به افزایــش نرخ تورم در 
کشــور، گفت: شــرایط ما از نظر تورم بسیار نگران 
کننده اســت و باید تمهید لازم بــرای کنترل تورم 
انجام شــود و عامل اصلی آن، ناترازی و کســری 
بودجه دولت اســت و اگر دولــت درآمدها و هزینه 
هایش متوازن باشــد، نیازمند به استقراض از بانک 

مرکزی نخواهد شد و البته عاوه بر این هم بانک ها 
از بانک مرکزی استقراض می کنند و آن هم عامل 

دیگری در رشد نقدینگی محسوب می شود.
وی گفــت: انضباط مالی بانک هــا و دولت، موجب 
می شود که دچار تورم نشــویم، پول امروز ما پول 
اعتباری اســت و ماهیت چنین پولی اقتضا می کند 
که مال به حساب بیاید به طور مطلق، پول اعتباری، 

مال نقد است.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: بانک ها 
می توانند حساب ریسک پذیر افتتاح کنند و افرادی 
که اقدام به افتتاح چنین حســابی می کنند در واقع 
حاضر به ریســک هستند و ســپرده های آنان باید 
بــه فعالیت هایی که بر اســاس میزان مشــارکت 
واقعی ســود و زیان تعلق گیرد و فعالیت آنان قابل 
حسابرسی و تشــخیص سود و زیان است و سالیانه 
می تواند توسط حسابرسان مشخص شود؛ این افراد 
نه سود علی الحساب خواهند داشت نه سود از پیش 
تعیین شــده و این کمک بســیاری به واقعی شدن 

حساب ها و تامین مالی بانک ها می کند.
وی تاکید کرد: بهترین خدمت نظام بانکی به اقتصاد 
و مردم این اســت که منابع سپرده گذاری به سمت 
تولید و تجارت و بازار واقعی اقتصاد و نه به ســمت 
واسطه گری ها، ســوق داده شود، اگر این اتفاق رخ 

دهد، هرچه در میدان عمل ســود کســب شود، در 
میان مشارکت کنندگان سود پرداخت می شود.

در ادامه این مراســم آیت الله سید مصطفی محقق 
میرداماد گفت: بانکداری برای اجرای عدالت انجام 
می شود و بر اســاس آن بانک ها سرمایه های خرد 
مــردم را جمع می کننــد و در اختیار تولیدکنندگان 
قــرار می دهند تا چرخ تولید فعال شــود و از جانب 
سود حاصل از آن، به مردم وام و تسهیات پرداخت 

می شود.
وی افزود: پیشــنهاد می کنم بانــک پولی را که از 
مردم می گیرد، به قصد ضمانت بگیرد و وام گیرنده 
پس از پس دادن آن پول باید عین آن با مقدار افت 
پول را پرداخت کند، اگر کسی هم پولی را گرفت و 
در تاریخ مقرر پس نداد باید زیانی که وارد شده است 

پرداخت کند و اگر نکند ظلم است.
ایــن مجتهد و حقوقدان گفت: به نظرم آن کســی 
که پول گرفته، بایــد هر زیانی که آن پول متحمل 
شده است را بپردازد که شامل دو بخش است، یکی 
افت ارزش پول و دیگری عدم نفع است. به عبارت 
دیگر اگر وجه مدنظر در موعد مقرر پرداخت می شد، 
بانک چه میزان ســود می کرد و حالا که پرداخت 
نکرده، عدم نفع را اگر ضرر بدانیم که می دانیم، پس 

وام گیرنده باید میزان ضرر را پرداخت کند.

دبیرکل انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی مدعی شد:

صادرات سالانه یک میلیون دستگاه لوازم خانگی بزرگ تا افق ۱۴۰۴

رییس اتاق بازرگانی تهران:

ارز یارانه ای فسادآور است

اتحادیه های قرآنی خراسان شمالی در انتظار فضایی مستقل

هشدار پلیس زمان خرید آنلاین از فیلترشکن استفاده نکنید

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام:

منابع مالی به جای واسطه گری به سمت تولید سوق داده شود

رییس بانک مرکزی:

تداوم روند نزولی قیمت ارز
رییــس کل بانــک مرکزی گفــت: در 
روزهای اخیر شــاهد کاهش قیمت نرخ 
ارز در بــازار از ۲8 هــزار تومــان به ۲6 
هزارتومان بودیم و انتظارداریم این روند 

ادامه یابد.  
اکبر کمیجانی در سی و یکمین همایش 
بانکداری اســامی افزود: ســال گذشته 
اقداماتی بــرای تامین ارز مورد نیاز برای 
تامین واکسن شــروع شد و این روند در 
ماه های اخیر سرعت یافت و هم اکنون 

مشکلی در تامین واکسن نداریم.  
وی افــزود: در حــال حاضــر تامین ارز 
برای خرید واکســن انجام شــده است و 
در روزهای اخیر شــاهد آرامش بازار ارز 
و شــاهد کاهش قیمت ها بودیم و انتظار 

داریم این روند ادامه یابد.  
کمیجانی با اشــاره به فرمایشــات رهبر 
معظم در بیانیه گام دوم انقاب گفت: در 
چهلمین سالگرد پیروزی انقاب اسامی 
در ۲۲ بهمن سال 97 رهبر معظم انقاب 
مقــام معظم رهبــری در بیانیه گام دوم 
انقاب  بزرگ  دســتاوردهای  به  انقاب 
پرداختند و توصیه های اساســی و مهمی 
برای حرکت به سمت جهاد بزرگ برای 

ساخت ایران اسامی را فرمودند.
وی با بیان اینکه پرداختن به علم و دانش 
و مبارزه با فســاد و اســتقال و آزادی و 
روابط خارجی و همچنین ســبک زندگی 
و مرزبندی با دشــمن به عنوان سرفصل 
های بیانیه گام دوم انقاب اســت، ادامه 
داد: وابستگی اقتصاد به نفت، دولتی بودن 
بخش هایی از اقتصاد که در حیطه وظایف 
دولت نیســت و نگاه به خارج و استفاده 
اندک از ظرفیت نیروی انســانی کشور و 

بودجه بندی نامتوازن و عدم سیاست های 
اجرایــی اقتصاد و همچنیــن هزینه های 
زائــد در دســتگاه های حکومتی از جمله 
ناکامی های مطرح شــده از در بیانیه گام 
دوم بود و رهبر معظــم انقاب  راه حل 
ایــن چالش ها را اجرای کامل سیاســت 

های اقتصاد مقاومتی عنوان کردند.  
رییــس کل بانک مرکزی با اشــاره به 
سیاســت های ارزی و بانکی  تاکید کرد: 
نظــام بانکــی جایگاه بســیار بزرگی در 
اقتصاد ایــران دارد و نقش محوری را در 
تامین مالی اقتصاد  می کند. امروزه هنوز 
با وجود توسعه و رشــد فعالیت بورس و 
اوراق بهادار، کمــاکان نقش محوری بر 
عهده نظام بانکی است و 70 تا 80 درصد 
تامین مالی پروژه هــا از طریق بانک ها 

انجام می شود.
کمیجانــی تصریح کــرد: منابع جذب و 
تجهیز شده در بانک ها در قالب تسهیات 
بانکی و با توجه به عقود اســامی مورد 
توجه قــرار می گیرد و به بهــره برداری 
می رســند. عقود مبادله ای و مشارکتی را 
داریم و بنا به ماهیت این عقود،   ماهیت 
کار اجــازه می دهد در عقــود مبادله ای 
نرخ سود توافق شــده با نرخ ثابت باشد 
و در عقود مشــارکتی سود و زیان شرکا 
مدنظر اســت. وی درخصــوص اقدامات 
انجام شده در بانک مرکزی گفت: خرید 
اوراق مالی اسامی توسط بانک مرکزی 
توســط کمیته فقهی در سازمان بورس، 
 بانک مرکزی و وزارت اقتصاد تایید شده 
و از سال گذشته عمدتا برای رفع کسری 
بودجــه دولت مورد اســتفاده قرار گرفته 

است.

کمیجانی اظهارداشت: انتشار اوراق ودیعه 
توســط بانک مرکــزی و بازپرداخت در 
سررسید با نرخی حداکثر معادل نرخ تورم 
ســالیانه از دیگر اقدامات انجام شده در 
بانک مرکزی اســت  که در شورای پول 
و اعتبار تصویب شــده اما تاکنون به کار 
گرفته نشده است و در حال تهیه مقدمات 
کار هستیم و امیدواریم امسال برای مهار 
پایه پولی و نرخ تورم از این ابزار استفاده 
کنیــم و این جایگزین اوراق مشــارکت 
بانک مرکزی اســت که از سال های 79 

به بعد به اجرا گذاشته شد.
وی افــزود:  عقد مرابحــه از دیگر عقود 
اسامی در بانکداری است که در شورای 
فقهی مورد بازنگری قرار گرفت و برخی 
از عقود در قالب عقد مرابحه و جعاله هم 

اکنون اجرا می شود.  
رییس کل بانک مرکزی در ادامه سخنان 
خود درخصوص تحــولات اقتصاد کان 
گفت: در  ســه سال گذشته ظالمانه ترین 
تحریــم ها از طــرف آمریــکا و اروپا را 
داشــتیم که شــامل تحریم هــای نظام 
بانکی،  بانک مرکــزی،  نفتی و تجارت 
خارجی ایران بــوده و درآمدهای نفتی را 
به مقدار قابــل ماحظه ای کاهش داده 

شده است.
وی با بیان اینکه در ســال های گذشــته 
دولت و مجلــس سیاســت هایی برای 
مقابله با این تحریم هــا به کار گرفتند، 
افزود: از اوایل ســال 98 اقتصاد در حال 
خروج از رکود بود، اما متاســفانه با ورود 
ویروس کرونا، در فصل چهارم ســال با 
رشد منفی مواجه شــدیم اما با این حال 
در ســال 99 موفقیت های قابل قبولی را 

در اقتصاد ایران داشتیم و در سال گذشته 
رشد اقتصادی با نفت 3.5 درصد و بدون 

نفت ۲.5 درصد را داشتیم.  
این مقام مسوول اظهارداشت: در شرایط 
کرونایــی وضعیت قابل قبول اســت و 
امیدوارم در ســال جاری نیز شاهد رشد 
اقتصادی باشیم و شاهد این امر آمارهای 
بانک جهانی است که حکایت از این دارد 
که در ســال 99 رشــد اقتصادی جهانی 
منفی 3.6 درصد بوده و اغلب کشورهای 
توسعه یافته صنعتی با رشد منفی به دلیل 

کرونا مواجه هستند.
وی گفت: اســتفاده از ابزار عملیات بازار 
باز به عنوان یک سیاســت نوین در نظام 
بانکی ایران و اقتصاد ایران برای مدیریت 
نقدینگــی و نرخ ســود بانکی اســتفاده 
می شــود و از این منظر بهبــود ترازنامه 
بانک ها در دســتور کار است و به شدت 

دنبال می شود.
گفت:  بانک ها  دارایــی   درباره  کمیجانی 
سال گذشــته برای جلوگیری از انباشت 
دارایــی موهوم بانک ها تکلیف شــد که 
ســه درصد از کل سپرده های خود را به 
صورت اوراق مالی و اســامی نگهداری 
کنند و از این ابــزار در مواقع لزوم برای 

رفع کمبود نقدینگی بهره مند شوند.
وی با اشــاره به فروش حراج اوراق مالی 
اســامی در سال گذشــته افزود: بانک 
مرکزی سال گذشــته ۱۲6 هزار میلیارد 
تومان اوراق مالی اســامی فروخت که 
56 درصــد آنهــا توســط بانک ها و ۴9 
درصد توســط اشخاص حقیقی و حقوقی 
برای تامین مالی دولت خریداری شــد و 
امسال نیز این ابزار به کار گرفته می شود 

و تا کنون ۱6 هزار و 500 میلیارد تومان 
اوراق فروخته شده است.  

رییــس کل بانک مرکــزی درخصوص 
تامین مالی کســری بودجــه از تنخواه 
گردان، گفت: عمده تامین مالی کســری 
بودجه در ســال های گذشــته سه درصد 
از اعتبــار تنخــواه گردان بود و امســال 
این مبلغ حدود 58 هــزار میلیارد تومان 
افزایش یافت کــه موجب افزایش ذخایر 

مازاد بانک ها شده است و برای جذب این 
ذخایر و جلوگیری از رشد نقدینگی اقدام 
به فروش اوراق مالی و اسامی کردیم.  

وی درخصوص پرداخت تسهیات بانکی 
نیز گفت: سال گذشته بانک ها 98 معادل 
پرداخت  بیشــتر  تســهیات  درصد   63
کردند و در چهار ماهه امســال 70۱ هزار 
پرداخت شده  تومان تســهیات  میلیارد 
است یعنی 55 درصد رشد را شاهد بودیم.  

به گفته کمیجانی در چهار ماهه امســال 
3۴ هزار و 500 میلیارد تومان تسهیات 
ازدواج بــه ۴00 هزار نفر پرداخت شــده 

است.  
وی درخصوص بازار ارز نیز گفت: تعیین 
ارز ۴۲00 تومانــی مشــکاتی را برای 
بانک مرکزی در تامین کالای اساســی 
ایجاد کرد که برای حل این مســائل دو 
ابزار تشکیل بازار متشکل ارزی و سامانه 

نیما راه اندازی شــد و در کنار آن با بهبود 
نسبی درآمدهای نفت و گاز و آزادسازی 
منابع ارزی تامیــن اعتبار وزارتخانه های 
صمت، کشــاورزی و بهداشت و درمان 

بهبود یافت.
بــه گزارش اتفاقیه به نقل از ایرنا، ســی 
و یکمین همایش بانکداری اسامی 9 و 
۱0 شــهریور ماه به صورت برخط برگزار 

می شود.
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دستگیری شاخ اینستاگرام که کلیپ طنز می ساخت
سردار حســین رحیمی، فرمانده انتظامی تهران بزرگ:هرکسی شئونات و فرهنگ 
درســت زندگی کردن را بخواهد زیر سوال ببرد و در جامعه به خصوص در فضای 
مجازی بخواهد ناامنی ایجاد کند، پلیس فتا با اینگونه افراد قاطعانه برخورد خواهد 
کرد.۲7 سایت که فقط در بحث اوباشگری مجازی اقدام به فعالیت داشتند، توسط 
ماموران پلیس فتا شناسایی و نفرات آن نیز دستگیر شدند.متاسفانه افراد در اظهارات 
خود مدعی شــدند که تحت عنوان تهیه کلیپ خنــده دار اقدام کردند که در کنار 
این موضوع اوباشگری در فضای مجازی را هم ترویج داده اند./باشگاه خبرنگاران

وضعیت قرمز در اردوی تیم ملی فوتبال
تیــم ملی فوتبال ایران برای دو دیدار حســاس و سرنوشت ســاز در مرحله نهایی 
انتخابی جام جهانی در اردوی داخلی به ســر می  برد و بازیکنان شــاغل در ایران 
و لژیونر گرد هم آمده اند اما اردو به هیچ وجه در شــرایط عادی و نرمال نیســت 

واوضاع نگران کننده است.

»تنش با رسانه و حاشیه برای دولت« یا »تعامل سازنده«؟
یک معاون حقوقی مناســب، می تواند تعامل آفرین و آرامش زا باشد و یک معاون 

حقوقی تندرو، در وهله اول، خود دولت و رئیس آن را دچار حاشیه خواهد کرد.
به گزارش تابناک به نقل از عصر ایران، معاونت حقوقی ریاســت جمهوری، از آن 
نظر در میان سایر معاونت ها اهمیت مضاعف دارد که به نوعی تنظیم کننده روابط 

حقوقی دولت و رسانه هاست.
ســید ابراهیم رئیسی در دوران ریاست خود بر قوه قضائیه، فضای بازتری نسبت به 
سلف خود در تعامل با رسانه ها برگزید: خط قرمز نقد دستگاه قضایی تا حد زیادی 
کمرنگ شد، شکایت های دادستان از رسانه ها به کمترین میزان خود رسید، پرونده 
های قضایی مفتوح عیله رسانه ها با سعه صدر بیشتری مورد رسیدگی قرار گرفتند 
و در مجموع، روابط قوه قضائیه و رســانه ها، در مطلــوب ترین وضعیت یکی دو 
دهه اخیر قرار گرفت، هر چند که تا رسیدن به ایده آل ، هنوز فاصله فراوان است.

اینک، رئیس پیشــین قوه قضائیه، رئیس جمهور شده است و انتظار می رود کسی 
که در مقام پرقدرت ریاســت قوه قضائیه، با رســانه ها تعامل کرد، در دوره ریاست 

جمهوری اش این تعامل را ارتقا دهد.
یکی از بخش های مهم دولت در تعامل با رســانه ها، معاونت حقوقی اســت. یک 
معاون حقوقی روزآگاه، رســانه شناس، اهل تعامل و با سعه صدر، هم برای رسانه 
ها مفید است و هم برای دولت و شخص رئیسی؛ چرا که اگر معاون حقوقی جدید 
فاقد این ویژگی ها باشد، چهار سال آتی، باید شاهد شکایت و تنش و کش و قوس 
های قضایی بین دولت و رســانه ها باشیم؛ چیزی که نه در دولت روحانی شدت و 

حدت داشت و نه در قوه قضایی رئیسی.
از این رو، یک معاون حقوقی مناســب، می تواند تعامل آفرین و آرامش زا باشــد 
و یــک معاون حقوقی تندرو، در وهله اول، خود دولت و رئیس آن را دچار حاشــیه 

خواهد کرد.
از رئیس جمهوری که در سمت های قبلی اش، اهل تنش با رسانه ها نبوده، انتظار 
می رود زیرســاخت حقوقی متناسب با رویه ســالیان مدیریتی اش فراهم کند و با 
انتصاب یک معاون حقوقدان، تعامل محور و روزآمد، نه خود را دچار حاشــیه کند، 

نه رسانه ها را.

کشف ۴۸ مرکز قمار با گردش میلیاردی در تهران
در این مرحله از طرح در حوزه پلیس امنیت 3۲0 نفر از اراذل و اوباش ســطح دار، 
مزاحمین، گردانندگان مراکز فســاد و قمار دســتگیر شــده و در اختیار قانون قرار 

گرفتند.
به گزارش تابناک به نقل از ایسنا، فرمانده انتظامی تهران بزرگ از دستگیری 3۲0 

تن از اراذل و اوباش و گردانندگان مراکز فساد و قمار در تهران خبر داد.
 سردار حسین رحیمی امروز در حاشیه مرحله جدید طرح اقتدار پلیس امنیت عمومی 
که در ســتاد فرماندهی انتظامی تهران بزرگ اجرا شــد، اظهار کرد: سومین مرحله 
طــرح اقتدار هم در فضای حقیقی و هم در فضای مجازی برگزار شــد. این مرحله 
بیشــتر با حضور پلیــس امنیت در فضای حقیقی انجام شــد گرچه به علت هجوم 
مجرمیــن مجازی عاوه بــر ظرفیت پلیس امنیت از ظرفیت هــای پلیس فتا نیز 

استفاده شده است.
وی افــزود: در این مرحله از طرح در حوزه پلیس امنیت 3۲0 نفر از اراذل و اوباش 
سطح دار، مزاحمین، گردانندگان مراکز فساد و قمار دستگیر شده و در اختیار قانون 
قــرار گرفتند. ۱05 نفر از این افــراد اراذل و اوباش و ۱۲0 نفر از مزاحمین نوامیس 
بودند. 9 نفر ســاح گــرم حمل میکردند و ۱9 نفر نیز عاوه بر شــرارت در حوزه 

مشروبات نیز فعالیت میکردند.
بــه گفته رییس پلیس پایتخــت، 59 نفر از این افراد عاوه بر شــرارت، حامل یا 
فروشنده مواد مخدر یا گرداننده مراکز قمار و فساد بودند. هشت قبضه ساح جنگی 
و ۱۴0 قبضه ســاح سرد کشف شــد و در این مرحله ۲58 شبه ساح جمع آوری 
شــد که برخی از این آلات هنگام خرید و فروش و برخی هنگام اســتفاده کشف و 

ضبط شدند.
وی با اشــاره به ممنوعیت قانونی حمل ساح گفت: قابل ذکر است هرگونه تهیه، 
خرید، فروش و حمل شــبه ســاح مجازات دارد و مغایر قانون اســت . حامان، 
خریداران و اســتفاده کنندگان ساح های ســرد نیز مجرم هستند و مورد برخورد 

قرار خواهند گرفت.
بــه گفته ســردار رحیمی در این عملیات، 57 دســتگاه بی ســیم کشــف شــده 
و ۴8 مرکــز قمــار با گــردش میلیــاردی در نقــاط مختلف پایتخت کشــف و 
منهــدم شــدند.6۲ واحد صنفی مرتبــط با تــردد و فعالیــت اراذل و اوباش اعم 
از ســفره خانــه ، قهوه خانه و باشــگاه های بدنســازی نیز پلمب شــدند.عاوه 
 بر آن 30000 نخ ســیگار قاچاق 39 بســته غیرقانونی غذای حیوانات نیز کشــف 

و ضبط گردید.
رییس پلیس تهران با بیان اینکه 58 نفر از گردانندگان سایت های فعال در راستای 
اوباش گری و ضد امنیت و فرهنگ بی حیایی و بی عفتی دســتگیر شــدند و مورد 
مجــارات قرار خواهند گرفت، ادامــه داد: ۲7 نفر از اراذل و اوباش نوظهور فعال در 
فضای مجازی دستگیر و۱7 تارنمای فعال در زمینه شرط بندی نیز بسته شدند. ۱۱ 
نفر از فروشندگان دارو نیز دستگیر شدند و ۱۲0 هزار قلم داروی کمیاب کشف شد. 
در این عملیات همچنین یک باند ســه نفره با ۱۱3 نفر شاکی دستگیر شد که این 

باند بالغ بر 30 میلیارد ریال گردش مالی داشته است.
وی با اشــاره به اینکه شش متهم کاهبرداری اینترنتی با 500 شاکی نیز دستگیر 
شــدند و در اختیار قانون قرار گرفتنــد، ایجاد امنیت عمومی را اولویت اصلی پلیس 
پایتخت دانست و ادامه داد: طرح های اقتدار و طرح های عملیاتی پلیس برای ایجاد 
امنیت باثبات و پایدار با جدیت توســط پلیس تخصصی فرماندهی انتظامی تهران 

بزرگ اجرا می شــود و این اخطاری بزرگ برای افرادی اســت که قصد به چالش 
کشیدن امنیت عمومی جامعه را دارند.

نوبیتکس به کاربردی تر شدن فضای ارز دیجیتال در مبادلات مالی در شرایط 
تحریم کمک می کند

صرافی رمزارز نوبیتکس که از سال ۱396 در حوزه ارزهای دیجیتال فعالیت می کند، 
در آخرین برنامه توسعه ای اش خود اضافه کردن کوین های جدید  برای معامله را در 

دستور کار قرار داده است.
علــی آقامیر، مدیــر تحقیق و توســعه و هم بنیان گذار نوبیتکــس در گفت وگویی 
با راه پرداخت با اشــاره بــه برنامه های جدید نوبیتکس گفــت: »فناوری و فرایند 
کوین ها بــا یکدیگر متفاوت اســت و هر کــدام مزایای انحصاری خودشــان را 
دارند. هر کوین جدید بر اســاس هدفی که دنبال می کند، بســتری برای توســعه 
حوزه هــای گوناگــون محســوب می شــود. در راســتای اهمیت ایــن موضوع، 
اضافه کــردن کوین  برای معامله بــه یکی از فازهای توســعه ای نوبیتکس تبدیل 
شــده اســت. یک تیم تحقیق و توســعه نیز در نوبیتکس برای شناسایی اهداف و 
 فرصت هــای بازار به وجــود آمده که نتایج و خروجی  های آن مبنای اضافه شــدن

 کوین هاست.«
آقامیــر در ادامــه بــا اشــاره به مزیــت این اقــدام گفــت: »این امــر فرصت 
ســرمایه گذاری را بــرای متقاضیان فراهــم می کند. همچنین می تــوان از نتایج 
 مقاصدی کــه کوین ها دنبال می کنند، برای کاربردی تر شــدن حوزه ارز دیجیتال

 استفاده کرد.«
او در خصوص روند اضافه شدن کوین های جدید به نوبیتکس گفت: »بحث فناورانه، 
پشــتوانه فنی کوین و آینده ای که به انتظار آن کوین نشســته، از شــاخصه های 
مدنظر نوبیتکس برای افزودن کوین جدید اســت. درخواست کاربران یکی دیگر از 
شاخصه های مؤثر بر این امر اســت. البته این شرط لازم است، نه کافی. در برخی 
موارد پیش  آمده که درخواســت کاربران با وجود توانایــی نوبیتکس برای افزودن 
کوین، به دلیل عدم وجود شــاخص های فناورانه و امنیتی رد شده است. نوبیتکس 
تاش می کند کوین های معتبر بازار و کوین هایی را که برایشــان آینده ای متصور 

است، به بستر اضافه کند تا کیفیت فدای کمیت نشود.«
او با بیان اینکه عملکرد بازار و صرافی ها متفاوت اســت، گفت: »مبادلات در بازار 
فردبه فرد اســت و به هر فرد یــک کیف پول اختصاصی در بــازار تعلق می گیرد. 
بنابراین هر کوینی که قرار است به نوبیتکس اضافه شود، یک پروسه برنامه نویسی 
و آماده ســازی کیف پول را هم باید طی کند؛ در حالی  که صرافی ها به دلیل اینکه 

طرف معامله هستند، از کیف پول های مخصوص خودشان استفاده می کنند.«
بــه گفته آقامیــر، اضافه کردن کوین در بــازار عاوه بر دانش، بــه توانمندی در 
برنامه نویســی برای ایجاد کیف پول، تراکنش های آفاین و محل ذخیره ســازی 

کوین نیاز دارد.
او با اشــاره به اســتفاده از API خارجی نیز گفت: »برخــی صرافی ها دارایی های 
کاربران شــان را در بسترهای خارجی نگهداری کرده و از کیف پول های معمول که 
ممکن اســت ماهیت امانی داشته باشند، اســتفاده می کنند؛ به این معنا که کنترل 

کیف  پول در اختیار مالک کیف پول است، نه شخصی که از آن استفاده می کند.
چنین صرافی هایی در واقع واسطه بسترهای خارجی هستند. این موضوع خطرناک 
اســت؛ زیرا اگر دارایی های صرافی به هر دلیلی در صرافی خارجی بلوکه شــود، در 

حقیقت ســرمایه کاربران بلوکه می شود و ما به ازایی هم برای جبران خسارت وجود 
ندارد.«

ثبت اسامی ده ها شهید ایرانی در عراق
خانواده های این شهدا تاکنون مدارک آن ها را کامل نکرده اند و به محض تکمیل 

مدارک برای آنان حقوق و امتیازاتی درنظر گرفته می شود.
به گزارش تابناک، به نقل از ناس نیوز، مدیرکل موسســه شهدای عراق اعام کرد 
که نام ده ها شــهید ایرانی که در کنار عراق علیه تروریسم جنگیده و یا توسط رژیم 
صدام اعدام شده اند در این موسسه ثبت است و خانواده های آنان با تکمیل مدارک 

می توانند از مزایای ارائه شده از سوی این موسسه به خانواده شهدا استفاده کنند.
 درپی اظهارات اخیر ایرج مســجدی، ســفیر جمهوری اســامی ایــران در عراق 
درخصوص ثبت اســامی شهدای ایرانی جنگ با تروریسم در موسسه شهدای عراق 
طارق المندلاوی، مدیرکل این موسســه در گفت وگویی تاکید کرد که ماده شماره 
دو قانون موسســه شهدای عراق که در سال ۲0۱6 تصویب شد، شهدای عراقی و 
غیر عراقی را شــامل می شود. وی گفت: در این موسسه اسامی ایرانی هایی که به 
دســت نظام بعث اعدام شدند و برخی از آنان طلبه های حوزه هستند هم ثبت شده 
اســت. المندلاوی گفت: مستشاران و رزمندگان ایرانی نیز که در جنگ با داعش در 
کنار عراق ایســتادند، به پاس وفاداری و  ایستادگی در مقابل عملیات تروریستی در 

عراق و  دفاع از مقدسات مشمول امتیازات این موسسه می شوند.
وی با بیان اینکه تعداد شــهدای ایرانی ثبت شده در این موسسه تقریبا ۱70 شهید 
اســت افزود: خانواده های این شهدا تاکنون مدارک آن ها را کامل نکرده اند و به 

محض تکمیل مدارک برای آنان حقوق و امتیازاتی درنظر گرفته می شود.

ورود سازمان بازرسی کل کشور به کمبود سرم
ســازمان بازرسی کل کشور اعام کرد که به دنبال بازرسی سرزده بازرس کل امور 
بهداشت و درمان ســازمان از داروخانه ۱3 آبان، یکی از مشکات داروخانه کمبود 

سرم عنوان شد.
به گزارش تابناک به نقل از روابط عمومی ســازمان بازرسی کل کشور، پیرو کمبود 
سرم در داروخانه های کشور هم زمان با موج جدید کرونا، سازمان بازرسی کل کشور 
این موضوع را از طریق سازمان غذا و دارو پیگیر شد که قرار شد با تولید و واردات 

سرم مشکل کمبود سرم در داروخانه ها حل شود.
بر اساس پیگیری های بازرسی کل امور بهداشت و درمان و جلسه ای که بازرس کل 
امور بهداشت و درمان جهت بررسی مشکل کمبود سرم با رییس سازمان غذا و دارو 
داشــت قرار شد با تولید و واردات سرم این مشکل تسهیل شود که بر اساس اعام 
این سازمان هفته گذشته اولین محموله سرم به ظرفیت 500 هزار وارد کشور شد.

همچنیــن در بازدید بازرس کل امور بهداشــت و درمان ســازمان بازرســی کل 
کشــور از داروخانه ۱3 آبان اعام شــد تعداد زیادی نســخه تقلبی با ســربرگ و 
مهر یکی از بیمارســتان تهــران برای تهیه داروهای کمیــاب و گران قیمت کرونا 
از جمله رمدیســیویر و فاویپیراویر به دســت آمده که این موضــوع منجر به بازدید 
تیم بازرســی از آن بیمارســتان شــد و در نهایت مقرر شــد از طریق حراست آن 
بیمارســتان اقدامات قانونی مقتضی برای شناســایی افــراد متخلف و معرفی آنان 
 به مراجــع قضایی و همچنین تبییــن راهکارهای لازم بــرای جلوگیری از تکرار 

موارد مشابه انجام شود.

میزخبر

عکس روز

 یوزپلنگ میراث ملی و طبیعی 
 ما ایرانیان است.

 ۹ شهریور روز ملی حفاظت از 
یوزپلنگ آسیایی بود. 


